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Chiritoiu: Probabil vom veni cu o modificare de lege în primul semestru, ca sa

preluam unele din recomandarile OECD

O parte din recomandarile OECD vor fi  preluate în legislatia interna de specialitate si probabil ca vom veni

cu o modificare de lege în primul semestru, a afirmat, joi, presedintele  Consiliului Concurentei, Bogdan

Chiritoiu, într-o conferinta de presa.

El a precizat ca institutia pe care o conduce a finalizat negocierile în iunie 2024.

"Pe plan extern, stiti ca încercam sa intram în OECD. Obiectivul  Guvernului este sa terminam negocierile la

sfârsitul acestui an. Noi, pe  baza de concurenta, stam bine. Am fost acceptati sau ni s-a dat votul  de catre

comitetul de concurenta al OECD în iunie anul trecut si cred ca  la vremea aia eram a treia institutie care finalizase

negocierile cu  OECD-ul. Sunt  o serie de recomandari pe care ni le-au facut ei si o sa  le raportam în iunie acest

an. Deci, pâna în iunie acest an o sa ne  hotarâm ce preluam din recomandarile lor. Probabil vom veni si cu o 

modificare de lege acum, în primul semestru, ca sa preluam unele din  recomandarile OECD si, în iunie, când are

loc Comitetul de concurenta al  OECD, o sa le prezentam ce preluam si ce nu preluam din recomandarile  lor", a

spus Chiritoiu.

Presedintele autoritatii de concurenta a subliniat ca preluarea  recomandarilor nu este obligatorie, însa o parte

dintre acestea au sens  si vor fi adoptate în legislatia noastra.

"Nu e conditionalitate. Noi avem votul deja dat, deci chiar daca spunem  'nu vrem sa preluam nimic', tot suntem

ok, tot am primit votul, dar,  repet, trebuie sa venim sa facem o prezentare si unele din propunerile  lor ni se pare

ca au sens. Deci, unele le vom prelua în legislatia  interna", a sustinut acesta.

De asemenea, Consiliul Concurentei va continua sa acorde asistenta, pe  banii Uniunii Europene, Republicii

Moldova si Ucrainei în vederea  aderarii la UE.

"Anul acesta, în afara de OECD, o sa continuam asistenta pentru Moldova  si Ucraina. În aceasta toamna (2024 - n.

r.) a început programul de  asistenta pe care îl acordam Moldovei - se numeste twining. Noi,  împreuna cu colegii

din Lituania si din Polonia, acordam asistenta pe  banii Uniunii Europene Moldovei, ca s-o pregatim pentru

aderare. De  asemenea, avem un program de asistenta tehnica, iarasi finantat de UE,  în cadrul caruia acordam

asistenta Ucrainei. Desigur, e mai dificil în  Ucraina. Fiind razboi, în general asistenta asta e online. Discutam cu 

ei, avem întâlniri online si lucram la textele lor legislative, iarasi,  ca sa aducem legislatia lor în acord cu legislatia

Uniunii", a explicat  Bogdan Chiritoiu.
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